
 
Zápis z 227. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  

konaného dne 18. 6. 2013 v Karviné 
 

Přítomni:  Vaněk, Sedlář, Vojtal, Janiš, Řihák, Šperka, Kolibová, Fidler, Čermák, Franěk, 
Kopková, Bernatík, Botlík, Ševčík 

Omluveni:  Harasimová, Urbanec, Fogltonová, Tomiczková, Mužný, Žáčková, Siostrzonek, 
Rojík 

Neomluveni:  

Hosté:  Žáček, Kania, Tuleja 

 
 
 
PROGRAM: 
 

1. Legislativní záležitosti 

a. VI. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné 

b. VI. Změna Organizačního řádu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné 

c. Studijní a zkušební řád doktorských studijních programů Slezské univerzity 
v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2013 

3. Různé 
 
 
 
Předseda AS SU RNDr. Vaněk přivítal přítomné hosty a členy senátu. Seznámil senátory 
s programem jednání. Všichni senátoři s programem souhlasili. Prohlásil senát  
za usnášeníschopný.  

 

1. Legislativní záležitosti 

a. VI. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 
Karviné 

b. VI. Změna Organizačního řádu Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 
fakulty v Karviné 

 

Bernatík: Informoval, že tento materiál předložil AS OPF děkan OPF. Vedení OPF dospělo 
k závěru, že katedra logistiky, po vývoji, jaký měla za posledních pár let, bude zařazena pod 



katedru managementu a podnikání. Druhá změna spočívá v organizačním řádu, kde vedoucí 
kolejí a menz, který předtím neřídil účelová zařízení, se stává bezprostředním vedoucím těchto 
zařízení. Mimořádné jednání senátu proběhlo v minulém týdnu a všechny změny byly schváleny. 

Tuleja: Doplnil, co se týče katedry logistiky, byla požádána akreditační komise o prodloužení 
studijního oboru na dostudování. Doc. Lukoszová podala žádost o rozvázání pracovního poměru 
dohodou a bylo jí vyhověno. Po analýze zaměstnanců na této katedře dospěl k závěru, že není 
osoba, která by byla schopna garantovat budoucnost katedry logistiky, proto byla zařazena pod 
katedru managementu, kam logistika logicky patří. Všichni pracovníci budou převedeni pod 
katedru managementu. Útvar tajemnice – tam dochází spíše ke zpřehlednění řízení. Koleje a 
menzy byly přímo řízeny tajemníkem, ale vzhledem k počtu podřízených, který má útvar 
tajemníka, není možné, aby je řídil přímo.  

Diskuze: 

Rektor: Konstatoval, že vnímá všechny důvody této změny. Je pravda, že tady je jistá zkušenost 
se zrušením Ústavu malého a středního podnikání, což pokládal za chybu. Co se týče dalšího 
rozvoje fakulty, nechtěl by, aby se odvíjel od momentálního personálního stavu, ale očekával by, 
aby současné vedení fakulty zvážilo, které oblasti se budou rozvíjet a za důležité pokládá 
naplánování daných představ. Pokud tato změna odpovídá jakési představě o budoucím rozvoji 
OPF, tak stránka personálního obsazení je jen podpůrný argument. Zřejmě tedy došlo ke shodě 
dvou věcí, jednak k náhledu na fakultu a jednak k personálnímu obsazení. 

Tuleja: Informoval, že u oboru logistiky bylo požádáno pouze o dostudování také proto, že 
dlouhodobě klesá zájem o tento obor a zaznamenáváme největší propad v rámci přijímacího 
řízení. S logistikou není počítáno jako se samostatným oborem. 

Botlík: Konstatoval, že se mezi studenty proslýchalo, že se jedná o úpadkový obor a není o něj 
zájem, proto se ruší a proto došlo k poklesu zájmu. Ostatní logistické školy se v okolí rozvíjí. 
Chápe konání stávajícího vedení, ale domnívá se, že vzhledem k tomu, že se tato záležitost 
řešila téměř rok, dalo se personální obsazení zabezpečit i z vlastních řad.  

Tuleja:  Konstatoval, že mu byla poskytnuta analýza ÚIT za rok 2008 – 2012, kde se ukazuje 
dlouhodobý propad studentů. Co se týče okolních vysokých škol např. v Přerově je vysoká 
škola, která se přímo specializuje na logistiku. A co se týče publikační činnosti, měli jsme podat 
hodnoticí zprávu o činnosti oboru. Já jsem ji dostal ve fázi, kdy se nedala poskytnout. Proto byla 
podána žádost pouze o dostudování. 

Botlík: Využil přítomnosti děkana a konstatoval, že dle jeho názoru zrušit jakoukoli součást 
univerzity je snadné, daleko těžší je znovu něco obnovit.  Dle jeho názoru nebyly vyčerpány 
všechny možnosti.  

Tuleja: Konstatoval, že plně respektuje názor senátora, ale že se nejednalo o rozhodnutí ze dne 
na den, dlouhodobě se o tom rozhodovalo a vedení o tom 2 měsíce jednalo. Uvažovalo se i o 
vypsání výběrového řízení na nového vedoucího katedry. Z personálního hlediska se nám 
nenabízí jiná varianta. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VI. Změnu Statutu Slezské univerzity v Opavě, 
Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

14     0    0 

 



Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VI. Změnu Organizačního řádu Slezské 
univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

14     0    0 

 

c. Studijní a zkušební řád doktorských studijních programů Slezské univerzity 
v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

Bernatík: Informoval, že tento materiál byl již projednán na minulém zasedání Akademického 
senátu v Opavě. Jednalo se o zapracování pasáže „nezapočtení doby mateřské dovolené do 
přerušení studia“. Také opravujeme citaci na konci předpisu, místo „ruší se“ – „zrušuje se“.  
Tento materiál byl schválen všemi hlasy minulý týden per rollam. 

Diskuze: 

Janiš: Vznesl dotaz, zda právě slovo rodičovství je převzato ze zákona. 

Bernatík: Odpověděl, že je vše převzato ze zákona. 

Vaněk: Informoval, že k této věci bude vydávána i směrnice rektora, kde se pokusí upřesnit 
některé nejasnosti. 

Rektor: Konstatoval, že tento zákon není úplně dokonalý, což nemění nic na tom, že je to zákon 
a nejvyšší předpis, který musíme respektovat. Nesmíme se dopustit žádného přestupku, což 
není jednoduché, jelikož ani právníci na tento zákon nemají stejný názor. My při našich úvahách 
budeme vycházet z názorů právní kanceláře, která zastupuje SU a je pojištěna proti chybnému 
stanovisku, které by případně mohla přijmout.  

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Studijní a zkušební řád doktorských studijních 
programů Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

14     0    0 

 

2. Ekonomické záležitosti 

 
 a. Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity  
pro rok 2013 
 
Rektor: Požádal kvestora o předložení materiálu. 
 
Kvestor: Informoval, že dodatek je předkládán z toho důvodu, že 28. května byl projednán a 
schválen rozpočet univerzity, ale během té doby už na SU přicházely další peníze. Jedná se o  
příspěvky a dotace např. v rámci Erasmu, prostředky na podporu U3V, prostředky FRVŠ, 
rozvojových programů, ubytovací a sociální stipendia, podpora vědy a výzkumu, pak jsou to 



investiční prostředky na dobíhající investiční akce. Byly rozepsány finanční prostředky na IGS, 
dotace z GAČRu, z Akademie věd, a také spousta částek, které jsme dostali na již běžící 
projekty ESF, tzn. na projekty OPVK různých charakterů. Tyto prostředky byly automaticky 
úpravami rozpisu dány k dispozici součástem, protože jsme nemohli čekat na schválení dod.  
č. 1. 
 
Diskuze: 
 
Botlík: Vznesl dotaz ohledně akce Dispečink regulace otopných soustav – vzhledem k tomu, že 
se jedná o vysoké částky, jaká je předpokládaná úspora či délka návratnosti. 
 
Kvestor: Informoval, že se jedná o dlouhodobé programy. Analýzy předpokládaly návratnost do 
7 let. Při přehodnocení a vývoji cen tepla však předpokládáme, že návratnost bude 4 – 5 let. 
Přislíbil zaslat senátorům analýzu s vyčíslenými úsporami. 
 
Franěk: Vznesl dotaz k rozdílu dotací na ubytování a stravování pro FPF a OPF, kdy FPF má 5x 
více, než OPF. 
  
Kvestor: Upřesnil, že je nesprávně používán termín, že se jedná o příspěvek na ubytování a 
stavování, ale že se jedná pouze o příspěvek na stravování. Vycházíme z informací stejných, 
jako ministerstvo, a to z počtu vydaných teplých nebo studených jídel za akademický rok. 
V pravidlech máme schváleno, že se držíme kalendářním rokem, ne akademickým rokem. 
Dlouhodobě je sledováno snížení příspěvku OPF, které je dáno tím, že studenti nevyužívají této 
možnosti jako studenti v Opavě. 
 
Franěk: Konstatoval, že opavští studenti mají možnost si nakupovat stravenky (gastroturky), 
karvinští studenti mají možnost stravování pouze v menze. 
 
Kvestor: Informoval, že Opava nemá své stravovací zařízení, proto hledá možnosti jinde. 
 
Botlík: Vznesl dotaz, zda má OPF možnost nechávat studenty stravovat v jiných stravovacích 
zařízeních, než v menze. 
 
Kvestor: Konstatoval, že je to záležitostí fakulty. Pravidla ubytování a stravování vypracovávají 
součásti a schvaluje je univerzitní senát, je zde tedy potřeba zapracovat tyto možnosti, poté 
požádat MŠMT o souhlas, a pokud tento souhlas přijde, je tato možnost oficiální. Upřesnil, že 
dotace jsou zasílány zpětně, tudíž fakulta musí mít finanční prostředky na překlenutí roku při 
uplatnění této záležitosti. 
 

Návrh usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace 
součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2013 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

14     0    0 

3. Personální záležitosti 

 
 a. Návrh kandidáta na funkci delegáta studentské komory Rady vysokých škol 

 



Vaněk: Informoval, že k 16. 6. 2013 rezignoval na funkci delegáta studentské komory RVŠ Bc. 
Petr Rataj. Předseda studentské komory AS SU požádal o zařazení volby nového delegáta na 
jednání AS SU. Požádal studentskou komoru o předložení návrhu delegáta. 
  
Řihák: Informoval, že již měsíc probíhají jednání v této záležitosti a byly zvažovány různé 
možnosti, co se týká nominace vhodného delegáta. Vzhledem k tomu, že je možné, že může 
dojít k jednání RVŠ i o prázdninových měsících a bylo by vhodné, aby zástupce SK za SU byl 
patřičně znalý aktuálního dění, studentská komora zhodnotila celou situaci a rozhodla se 
navrhnout na kandidáta minimálně do části roku 2014 Ing. Radima Řiháka, který se jakožto 
senátor již řadu měsíců účastní akademických fór a dalších akcí neuniverzitního charakteru.  

 
Vaněk: Požádal senátory o návrhy na volební komisi.  
 
Ševčík: Navrhl senátora Fidlera. 
 
Fidler: Navrhl senátora Ševčíka. 
 
Vaněk: Navrhl na předsedu volební komise RNDr. Sedláře. 
  
Pro:   Proti:     Zdrželi se: 
11   0     3 
 
Sedlář: Rozdal hlasovací lístky a informoval, jak hlasovací lístky označit. 
 
 

Návrh usnesení:  

Akademický senát zvolil za delegáta do Studentské komory Rady vysokých škol ve funkčním 
období 2012-2014 Ing. Radima Řiháka. 
 
Pro:     Proti:   Zdrželi se: 
12     1   1 

 
4. Různé  
 
a) 
Kvestor: Navrhl zasílání materiálů členům Akademického senátu z důvodu úspor elektronicky a 
následně případně na CD. Na vyžádání je možné zaslat v analogové podobě. 
  
Kolibová: Domnívá se, že se jedná o velmi racionální krok a souhlasila. 
 
Botlík: Navrhl zasílání pouze elektronicky a na vyžádání v analogové podobě. 
  
Rektor: Navrhl zřízení úložiště pro Akademický senát SU. 
 
Vaněk: Přiklonil se ke zřízení úložiště z důvodu omezení kapacity emailových schránek a také 
z důvodu bezpečnosti. 
  
Vojtal: Také souhlasil. 
 



Botlík: Požádal, aby pozvánka s termínem konání AS SU byla i nadále zasílána emailem spolu 
s informací, že materiály jsou již v úložišti nachystány ke stažení či případnému tisku. 
 
Vaněk: Požádal, aby bylo oddělení CITu požádáno o zřízení úložiště pro Akademický senát SU 
a případné přístupové kódy byly všem senátorům zaslány. 
 
b) 
Botlík: Upřesnil, že počet studentů oboru logistika na SU OPF se opravdu za poslední rok snížil. 
  
c) 
Vojtal: Konstatoval, že již minulé hlasování Akademického senátu muselo k neusnášení 
schopnosti senátu z důvodu účasti některých členů na státnicích proběhnout per rollam. Termíny 
státnic by se neměly krýt s termíny zasedání AS SU. 
  
Botlík: Požádal o informování senátorů v čas v případě, že bude jasné, že senát nebude 
usnášení schopný. 
  
Vaněk: Prezentoval návrh Mgr. Janiše, že by v kritických obdobích a v případě, že se nejedná o 
zvlášť závažné dokumenty, bylo možné využívat jednání prostřednictvím videokonference. 
Konstatoval však, že toto nelze brát jako definitivní stanovisko, ale pouze jako krizové řešení. 
  
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 24. 9. 2013 v Opavě. 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 18. 6. 2013 
Za správnost: RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 

 
 
 
 
 

 

U S N E S E N Í 
 

z 227. zasedání AS SU konaného dne 18. 6. 2013  
 

 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VI. Změnu Statutu Slezské univerzity 
v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje VI. Změnu Organizačního řádu Slezské 
univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Studijní a zkušební řád doktorských 
studijních programů Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty  
v Karviné 

4. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku  
a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2013 

5. Akademický senát Slezské univerzity zvolil za delegáta do studentské komory Rady 
vysokých škol ve funkčním období 2012-2014 Ing. Radima Řiháka 

 

 

 

 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. 
         předseda AS SU 

 


